
 Kyrkslätts kommun 
Kommunstyrelsen 

Protokoll 1  1/34 

 
 
     
 
Tid 22.01.2024 kl. 16:30 - 19:35 
 
Plats Kyrkslätts kommunhus, Kyrkslättssalen 
 
Behandlade ärenden: 
 
§ Rubrik Sida 
§ 1 Sammanträdets laglighet och beslutförhet 4 
§ 2 Justering av protokollet och val av protokolljusterare 5 
§ 3 Utnyttjande av kommunstyrelsens ordförandes rätt att ta ett 

ärende till behandling – nämnden för lokaltjänsters beslut 
8.1.2024 § 3 

6 

§ 4 Kommunens utlåtande till Vichtis miljönämnd om Vichtis 
kommuns program för naturens mångfald 

11 

§ 5 Viljeyttring gällande finansieringen av Västbanan Ab:s 
byggskede (fge) 

13 

§ 6 Statsandelsbeslut år 2024 17 
§ 7 Svar på fullmäktigemotion 8/2021: Grundande av ett Walkers-

ungdomscafé i Kyrkslätt, Fge 
19 

§ 8 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i byggnads- 
och miljönämnden och val av ny ersättare (A.L.), (fge) 

26 

§ 9 Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i nämnden 
för lokaltjänster och val av ny ersättare (A.L.), (fge) 

27 

§ 10 Kommundirektörens presentation av aktuella ärenden 28 
§ 11 Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 

92 § i kommunallagen 
30 

§ 12 Övriga ärenden 31 
 
 
  



 Kyrkslätts kommun 
Kommunstyrelsen 

Protokoll 1  2/34 

 
 
 
Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Haapaniemi Timo 16:30 - 19:35 ordförande  

 Aallonharja Piia 16:30 - 19:35 I vice ordförande  
 Kjerin Ulf 16:30 - 19:35 II vice ordförande  
 Aintila Anna 16:30 - 19:35 ledamot  
 Granström Anneli 16:30 - 19:35 ledamot  
 Harinen Ari 16:30 - 19:35 ledamot  
 Huhmarniemi Saara 16:30 - 19:35 ledamot  
 Kaihlaranta Kati 16:30 - 19:35 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 16:30 - 19:35 ledamot  
 Kaurila Matti 16:30 - 19:35 ledamot  
 Kilappa Antti 16:30 - 19:35 ledamot  
 Sahiluoma Anna 16:30 - 19:35 ledamot  
 Jäppinen Sanni 16:50 - 19:35 ersättare anlände under 

behandlingen av § 3 
 Björk Tony 16:30 - 17:52 kommunfullmäktiges 

ordförande 
avlägsnade sig i 
början av § 10 

 Hyvärinen Reetta 16:30 - 19:35 fullmäktiges I vice 
ordförande 

 

 Sailas Virpi  16:30 - 19:35 kommundirektör, 
föredragande 

 

 Suihkonen Jaana  16:30 - 19:35 förvaltningsdirektör  
 Lindell Esa 16:30 - 19:35 ekonomidirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
16:30 - 18:34 direktör för 

samhällstekniska 
väsendet 

 

 Toikka Kari  16:30 - 17:25 lokaldirektör § 3 
 Kauber Astrid  16:30 - 16:55 den finska 

utbildningens 
utbildningsdirektör 

§ 3 

 Blom Urho 17:52 - 18:34 ordförande för 
direktionen 
affärsverket 
Kyrkslätts vatten 

§ 10 (via teams) 

 Ekström Gunnel  16:30 - 19:35 protokollförare  
 
Frånvarande Myllyniemi Markus ledamot 

 Hakapää Minna fullmäktiges II vice ordförande 
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Underskrifter 
  
 
 Timo Haapaniemi Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 29.1.2024 
 
   

  
  Anneli Granström  Ari Harinen 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet hålls till allmänt påseende på kommunens 
webbplats 30.01.2024  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 1  
    

 
 

Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 2    
    

 
Beredare sakkunnig inom förvaltning Gunnel Ekström 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
25.1.2024 skickas protokollet per e-post till protokolljusterarna, som 
meddelar sitt godkännande senast 29.1.2024. Om sekreteraren inte 
får ett meddelande om godkännande senast vid denna tidpunkt, 
anses protokollet vara godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt 30.1.2024 på kommunens webbplats. 
Den allmänna besvärstiden inleds 7.2.2024. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. Anneli 
Granström och Ari Harinen valdes till protokolljusterare. 
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Utnyttjande av kommunstyrelsens ordförandes rätt att ta ett ärende till behandling – nämnden 
för lokaltjänsters beslut 8.1.2024 § 3 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 3    
953/10.03.02.04/2023  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar hålla nämnden för lokaltjänsters beslut 

8.1.2024 § 3 i kraft. 
 
Behandling Den finska utbildningens utbildningsdirektör Astrid Kauber och lokaldirektör 

Kari Toikka presenterade ärendet vid sammanträdet. Direktör för 
samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen var också närvarande. 

 
 Ersättare Sanni Jäppinen anlände till sammanträdet under behandlingen 

av denna paragraf kl. 16.50. 
 
 Den finska utbildningens utbildningsdirektör Astrid Kauber lämnade 

sammanträdet kl. 16.55. 
 
 
 Föredragandens nya beslutsförslag vid sammanträdet: 
 
 Kommunstyrelsen beslutar hålla nämnden för lokaltjänsters beslut 

8.1.2024 § 3 i kraft med ett tillägg om att det till hyresavtalet läggs till 
följande villkor: i hyresobjektet får inrättas en mottagningscentral för högst 
21 minderåriga personer. 

 
 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Piia 

Aallonharja under diskussionens gång hade gett följande 
remitteringsförslag: 

 
 Ärendet remitteras för ny beredning. Kommunen hyr inte ut fastigheten, 

utan fortsätter försäljningen av fastigheterna i c-portföljen, också 
Volshemmet. Under remitteringen bereds en plan för försäljningen av 
Volshemmet. 

 
 Remitteringsförslaget understöddes av Matti Kaurila och Anneli Granström. 
 
 Ordföranden meddelade att remitteringsförslag inte godkändes enhälligt så 

man måste rösta om det. 
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 Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 

fortsatt behandling av ärendet röstar ”ja” och de som understöder 
remittering av ärendet röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 10 ja-röster och 3 nej-röster. 
 
 Fortsatt behandling av ärendet fick fler röster, så man beslutade fortsätta 

behandlingen av ärendet. 
 
 Ja-röster: Anna Sahiluoma, Antti Kilappa, Saara Huhmarniemi, Anna 

Aintila, Carl-Johan Kajanti, Sanni Jäppinen, Kati Kaihlaranta, Timo 
Haapaniemi, Ulf Kjerin och Ari Harinen. 

 
 Nej-röster: Matti Kaurila, Piia Aallonharja och Anneli Granström. 
 
 
 Under diskussionen hade ordföranden gett följande ändringsförslag: 
 
 1. Upphäva nämnden för lokaltjänsters beslut 8.1.2024 § 3 och remittera 

uthyrningen av Volshemmet till lokaldirektören för ny förhandling och 
behandling enligt förvaltningsstadgan med följande anvisningar. 

 
 2. Uppvärmning och vatten ingår inte i hyran. 
 
 3. Till hyresavtalet läggs till att i hyresobjektet får inrättas en 

mottagningscentral för ett grupphem för högst 21 personer, för minderåriga 
asylsökande och som söker tillfälligt skydd vilka anländer ensamma till 
landet. 

 
 4. Fastigheten är placerad i klass C i kommunens fastighetsportfölj och 

kommunen kommer inte göra betydande investeringar i fastigheten. 
 
 Ändringsförslaget understöddes av Matti Kaurila och Ari Harinen. 
 
 Ändringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 

att man måste rösta om saken. 
 
 Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 

kommundirektörens ändrade beslutsförslag röstar ”ja” och de som 
understöder ordförandens ändringsförslag röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 8 ja-röster och 5 nej-röster. 
 
 Kommundirektörens ändrade beslutsförslag fick fler röster och vann. 
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 Ja-röster: Saara Huhmarniemi, Sanni Jäppinen, Antti Kilappa, Carl-Johan 

Kajanti, Anna Sahiluoma, Kati Kaihlaranta, Ulf Kjerin och Anna Aintila. 
 
 Nej-röster: Ari Harinen, Timo Haapaniemi, Anneli Granström, Matti Kaurila 

och Piia Aallonharja. 
 
 
 Lokaldirektör Kari Toikka lämnade sammanträdet efter behandlingen av 

denna paragraf kl. 17.25. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade hålla nämnden för lokaltjänsters beslut 

8.1.2024 § 3 i kraft med ett tillägg om att det till hyresavtalet läggs till 
följande villkor: i hyresobjektet får inrättas en mottagningscentral för högst 
21 minderåriga personer. 

 
Redogörelse Kommunstyrelsens I vice ordförande Piia Aallonharja har 15.1.2024 

meddelat att hon utnyttjar ordförandens övertagningsrätt i nämnden för 
lokaltjänsters beslut 8.1.2024 § 3 då ordföranden är förhindrad. 

 
 
Beslutshistoria 
 
Nämnden för lokaltjänster 08.01.2024 § 3  
  
Beredare lokaldirektör Kari Toikka, förvaltningschef Kia Forsell 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen    
 
 Nämnden för lokaltjänster beslutar hålla lokaldirektörens beslut 

22.12.2023§ 58 i kraft. 
 
Behandling Under diskussionen framställde vice ordförande Jani Ekman följande 

ändringsförslag: 
 
1. hyra Volshemmet till JST Aves Oy med följande ändringar i avtalet som 
förelagts nämnden: 

 
 - Uppvärmning och vatten ingår inte i hyran 
 - Med detta avtal får det i fastigheten inrättas en mottagningsenhet för 

högst 21 minderåriga personer 
 
 2. eftersom fastigheten är placerad i klass C i kommunens 

fastighetsportfölj ska kommunen inte göra betydande investeringar i 
fastigheten. 
 
Johanna Järvinen, Pekka Oksanen och Marko Kari understödde Jani 
Ekmans ändringsförslag. 
 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi


 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 1  9/34 

 
 

Ordföranden konstaterade att ändringsförslaget inte hade understötts 
enhälligt, varmed man ska rösta om saken. 
 
Ordföranden inledde omröstningen: de som understöder föredragandens 
beslutsförslag röstar ”ja” och de som understöder Jani Ekmans 
ändringsförslag röstar ”nej”. 
 
Ordföranden avslutade omröstningen och konstaterade att rösterna 
fördelades enligt följande: 6 ja-röster (Hedberg, Björkqvist, Utriainen, 
Jeremejew, Piili och Lavanti) och 4 nej-röster (Oksanen, Ekman, Kari och 
Järvinen), varmed föredragandens beslutsförslag vann. 

 
 
Beslut Nämnden för lokaltjänster beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom JST Aves Oy, fastighetschef M.N, expert för lokaluthyrning T.D 
 
Redogörelse Nämnden för lokaltjänster har 25.1.2023 § 9 beslutat om övertagningsrätt 

och utnyttjande av övertagningsrätt. Med övertagningsrätt avses en högre 
myndighets möjlighet att på sitt initiativ ta upp ett ärende i vilket en lägre 
myndighet har fattat beslut. Enligt 92 § i kommunallagen kan en nämnd 
eller dess ordförande ta ett ärende, som med stöd av kommunallagen 
överförts på en myndighet som lyder under nämnden, till behandling i 
nämnden. 
 
Nämnden beslutade bl.a. konstatera att meddelande om utnyttjande av 
övertagningsrätten görs elektroniskt till organets ordförande och 
föredragande inom tiden för begäran om omprövning. 
 

 Ordföranden för nämnden för lokaltjänster har på begäran av en ledamot i 
nämnden 2.1.2024 meddelat att hon utnyttjar nämndens övertagningsrätt 
gällande lokaldirektörens beslut 22.12.2023 § 58 om uthyrning av 
Volshemmet som grupphem för minderåriga fr.o.m. 20.1.2024. 

 
Att utnyttja rätt att överta behandlingen av ett ärende innebär att det 
ärende som tjänsteinnehavaren behandlat i sin helhet överförs till att 
behandlas i nämnden. Nämnden har vid behandlingen av ärendet samma 
befogenheter som tjänsteinnehavaren haft. Nämnden är skyldig att fatta 
beslut i ärendet. I ärendet som tas till behandling kan 1) ett nytt beslut 
fattas, 2) det tidigare beslutet bibehållas oförändrat, upphävas eller 3) 
ärendet återförvisas för ny behandling till myndigheten som fattat beslutet. 

 
Lokaldirektören har 22.12.2023 § 58 beslutat hyra ut huvudbyggnaden på 
f.d. Volshemmets fastighet, adress Volsvägen 596, till Aves Oy fr.o.m. 
20.1.2024 för gruppverksamhet för minderåriga asylsökande och som 
söker tillfälligt skydd vilka anländer ensamma till landet. Ytan som hyrs ut 
är 2 157 m2 och hyran är 15 000 €/månad (moms 0 %). Hyresjusteringen 
är bunden till konsumentprisindexet. I hyran ingår värme, vatten och 
fastighetsskötsel. Hyrestagaren ansvarar på sin bekostnad för 
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elförbrukningen, avfallshanteringen, städningen och gårdsskötseln för de 
hyrda utrymmena. Med hyrestagaren ingås ett skilt hyresavtal som är i 
kraft tills vidare. och det kan sägas upp av båda parter med en 
uppsägningstid på sex månader. Dessutom ser uthyraren till att skaffa de 
myndighetstillstånd som behövs. Kommunens byggnadstillsyn har 
meddelat att det inte finns hinder för att placera verksamheten i fråga i 
fastigheten.  
 
Det har gjorts omfattande renoveringar i byggnaden under åren 2019 och 
2020: 
- förnyande av WILO PVP-pumpverket (fastighetens avloppspumpverk) 

år 2019 
- förnyande av uppvärmningssystemet för att minska oljeförbrukningen; 

ny oljepanna och luftvattenvärmepump år 2019 
- reparation av TK3-ventilationsmaskinen år 2020 för att åtgärda 

problemen med ventilationen 
 

 WSP har år 2019 gjort upp en granskning av fastighetens skick, och den 
har sänts till hyrestagaren för kännedom. 
 

 Genom att hyra ut Volshemmet till en utomstående aktör täcker kommunen 
fastighetens underhållskostnader och får avkastning på sitt kapital. 
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Kommunens utlåtande till Vichtis miljönämnd om Vichtis kommuns program för naturens 
mångfald 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 4    
901/11.00.02/2023  
 
 
Beredare Miljöplanerare Merja Puromies 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge Vichtis kommun utlåtandet i 

redogörelsedelen. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom Vichtis kommuns miljönämnd 
 
Redogörelse Vichtis miljönämnd har bett om ett utlåtande om Vichtis kommuns program 

för naturens mångfald som är framlagt 1.12.2023-31.1.2024. Utlåtandet 
ska skickas senast 31.1.2024 kl. 15 till adressen Vihdin 
ympäristölautakunta, Asemantie 30, PL 13, 03101 Nummela eller per e-
post till adressen kunnanvirasto@vihti.fi.   

 
 Syftet med Vichtis kommuns program för naturens mångfald är att i 

enlighet med kommunstrategin för åren 2022-2025 främja naturens och 
miljöns välbefinnande samt möjliggöra bevarandet av naturens mångfald.  

 Målsättningen är ett konkret och praktiskt verksamhetsprogram för att 
främja det arbete som görs för naturens mångfald. Programmets 
verksamhetsperiod är åren 2024-2030.  

 
 Kyrkslätts kommuns utlåtande  
  
 Kyrkslätts kommun tackar för begäran om utlåtande och uppskattar att 

Vichtis kommun har inlett arbetet med att uppgöra ett mångfaldsprogram 
för att främja arbetet som görs för naturens mångfald. I programmet lyfts 
bra fram att flera betydande lösningar för att trygga naturens mångfald 
görs på lokal nivå och att kommunerna har en betydande roll för 
säkerställandet av naturens mångfald.  

 
 I Vichtis kommuns program för naturens mångfald ingår mål och åtgärder 

vilka främjar bevarandet av naturens mångfald på ett bra sätt. 
Fastställande av mål och åtgärder hjälper redan i sig att lösa de 
utmaningar som arbetet för att främja naturens mångfald har. Eftersom 
också ansvarsinstanser och tidtabeller har fastställts i Vichtis kommuns 
program för naturens mångfald säkerställs förverkligandet av åtgärderna.  
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 De lösningar och beslut som görs i kommunerna kan påverka naturens 

välbefinnande och mångfald i grannkommunerna och i kommuner längre 
bort, så det finns behov av att granska verkningarna och åtgärderna på ett 
större område än endast den egna kommunen. Detta framgår bland annat 
av de åtgärder som ingår i det ifrågavarande programmet och som gäller 
vattendragen. Ett bra exempel på regionalt samarbete är det av Västra 
Nylands vatten och miljö rf ledda projektet En livskraftig och hinderfri 
Sjundeå å - Vattendragsvisionen 2030. Ett aktuellt granskningsobjekt är 
den landskapsmässigt betydande ekologiska förbindelsen som ligger på 
gränsen mellan Vichtis och Kyrkslätt, nordväst om Veikkola och som 
förbinder naturhelheterna Meiko och Noux. Kyrkslätts kommun föreslår att 
behovet av att utreda den noggrannare placeringen av denna förbindelse 
på delgeneralplanenivå tydligare lyfts fram i Vichtis kommuns program för 
naturens mångfald.  

 
 Angående innehållsförteckningen påpekar Kyrkslätts kommun att kapitlet 

”Målsättningar och åtgärder” fattas.   
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Viljeyttring gällande finansieringen av Västbanan Ab:s byggskede (fge) 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 5    
74/08.01.00/2024  
 
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
befullmäktiga kommundirektören att godkänna den bifogade preliminära 
viljeyttringen om finansieringen för att planera byggandet av och bygga 
förbindelsesträckorna Salo–Hajala och Esbo–Hista och för att planera 
byggandet av andra järnvägsförbindelser som hör till bolagets 
ansvarsområde. Viljeyttringen förpliktar inte Kyrkslätts kommun till att delta 
i finansieringen och finansieringen är villkorlig för senare beslut av 
kommunens behöriga beslutsfattande organ. 
Projektbolagets aktieägare förhandlar om noggrannare aktieägarspecifika 
finansieringsandelar under våren 2024. 
 
2 
I dokumentet kan innan undertecknandet göras ändringar som inte 
försvagar Kyrkslätts kommuns ställning som avtalspart.  
 
3 
konstatera som anvisning för de fortsatta förhandlingarna att 
- kommunernas sammanräknade finansieringsandel borde i byggskedet 
vara betydligt mindre än vad den varit i banplaneringsskedet 
- som primär finansieringsmodell borde belåning av projektbolaget 
tillämpas och med borgen av kommunerna och staten 
- CEF-stödet som eventuellt beviljas ska bokföras till fördel för alla ägare, 
dvs. den ska minska alla ägares finansieringsandelar 
- bolagets finansiering ska planeras så att den inte i ett senare skede 
förorsakar betydande nedskrivningar för bolagets ägare 
- om Västbanan inte har genomförts fram till år 2040 förbinder sig staten till 
att returnera det kapital som de övriga delägarna investerat i projektet. 
 
4 
föreslå kommunfullmäktige att beslutet antecknas för kännedom. 

 
Behandling Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 

presenterade ärendet vid sammanträdet. 
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 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Matti 

Kaurila under diskussionens gång hade gett följande anvisningsförslag: 
 
 Tillägg till punkt 3, konstatera som anvisning för de fortsatta 

förhandlingarna att  
 - Kyrkslätts betalningsandel inte kan vara större än den nuvarande 

ägarandelen och ska begränsas till de omedelbara 
genomförandekostnaderna för Veikkola station 

 - Kyrkslätt ska ända till det slutliga bygg- och betalningsandelsbeslutet när 
som helst kunna dra sig ur projektet och därmed från alla kommande 
betalningsförbindelser.  

 - Kommunen beviljar projektbolaget ingen låneborgen i det här skedet. 
 
 Anvisningsförslaget understöddes av Piia Aallonharja, Anneli Granström 

och Timo Haapaniemi. 
 
 Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 

för om det. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
befullmäktiga kommundirektören att godkänna den bifogade preliminära 
viljeyttringen om finansieringen för att planera byggandet av och bygga 
förbindelsesträckorna Salo–Hajala och Esbo–Hista och för att planera 
byggandet av andra järnvägsförbindelser som hör till bolagets 
ansvarsområde. Viljeyttringen förpliktar inte Kyrkslätts kommun till att delta 
i finansieringen och finansieringen är villkorlig för senare beslut av 
kommunens behöriga beslutsfattande organ. 
Projektbolagets aktieägare förhandlar om noggrannare aktieägarspecifika 
finansieringsandelar under våren 2024. 
 
2 
I dokumentet kan innan undertecknandet göras ändringar som inte 
försvagar Kyrkslätts kommuns ställning som avtalspart.  
 
3 
konstatera som anvisning för de fortsatta förhandlingarna att 
- kommunernas sammanräknade finansieringsandel borde i byggskedet 
vara betydligt mindre än vad den varit i banplaneringsskedet 
- som primär finansieringsmodell borde belåning av projektbolaget 
tillämpas och med borgen av kommunerna och staten 
- CEF-stödet som eventuellt beviljas ska bokföras till fördel för alla ägare, 
dvs. den ska minska alla ägares finansieringsandelar 
- bolagets finansiering ska planeras så att den inte i ett senare skede 
förorsakar betydande nedskrivningar för bolagets ägare 
- om Västbanan inte har genomförts fram till år 2040 förbinder sig staten till 
att returnera det kapital som de övriga delägarna investerat i projektet 
- Kyrkslätts betalningsandel inte kan vara större än den nuvarande 
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ägarandelen och ska begränsas till de omedelbara 
genomförandekostnaderna för Veikkola station 
- Kyrkslätt ska ända till det slutliga bygg- och betalningsandelsbeslutet när 
som helst kunna dra sig ur projektet och därmed från alla kommande 
betalningsförbindelser.  
- Kommunen beviljar projektbolaget ingen låneborgen i det här skedet. 
 
4 
föreslå kommunfullmäktige att beslutet antecknas för kännedom. 

 
Redogörelse Västbanan Ab (tidigare Entimmeståget till Åbo Ab) har som avsikt att 

ansöka om stöd ur Fonden för ett sammanlänkat Europa (CEF) i den 
ansökningsomgång som avslutas i januari 2024 för att planera byggandet 
av och bygga förbindelsesträckorna Salo–Hajala och Esbo–Hista och för 
att planera byggandet av andra järnvägsförbindelser som hör till bolagets 
ansvarsområde. 

   
 
 CEF-finansieringen erbjuder finansieringsstöd bland annat för utvecklingen 

av trafiknät. Ansökan om 2023 CEF Transport öppnades 26.9.2023 och 
pågår fram till 30.1.2024 klockan 17.00 centraleuropeisk tid. Avsikten är att 
finansiera projekt som syftar till att bygga upp och modernisera 
transportinfrastrukturen i Europa samt hjälper att främja den gröna 
övergången för det europeiska transportnätverket.  

 
Statsrådets finanspolitiska ministerutskott förordade vid sitt sammanträde 
19.12.2023 att Entimmeståget till Åbo Ab ansöker om stöd ur Fonden för 
ett sammanlänkat Europa (CEF) i den ansökningsomgång som avslutas i 
januari 2024 för att planera byggandet av och bygga förbindelsesträckorna 
Salo–Hajala och Esbo–Hista och för att planera byggandet av andra 
järnvägsförbindelser som hör till bolagets ansvarsområde. För ansökan om 
CEF-stöd krävs ännu godkännande av statsrådets finansutskott. Också 
projektbolagets bolagsstämma beslutade 20.12.2023 att bolaget ansöker 
om CEF-stöd enligt det finanspolitiska ministerutskottets förordande, dvs. 
för att planera byggandet av och bygga förbindelsesträckorna Salo–Hajala 
och Esbo–Hista och för att planera byggandet av andra 
järnvägsförbindelser som hör till bolagets ansvarsområde. Projektbolagets 
bolagsstämma beslutade samtidigt ändra bolagets namn till Västbanan Ab.  

 
För främjande av Västbanan har det med kommunikationsministeriet, 
finansministeriet, projektbolaget och representanterna för kommunerna 
ordnats fem möten (13.12.2023, 28.11.2023, 17.11.2023, 13.11.2023, 
8.11.2023). Ministeriets representanter har förutsatt att en preliminär 
finansieringsförbindelse av projektbolagets delägare om att delägarna 
deltar i genomförandet av projektets nationella finansiering bifogas till CEF-
ansökan. Syftet med den preliminära finansieringsförbindelsen är att 
möjliggöra inlämnandet av CEF-stödansökan i januari 2024.  
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Enligt Entimmeståget till Åbo Ab:s stiftelseurkund är ägarandelarna i 
bolaget för tillfället följande; finska staten 51 %, Åbo stad 13,25 %, Esbo 
stad 13,25 %, Helsingfors stad 7,50 %, Salo stad 4,84 %, Lojo stad 4,84 
%, Vichtis kommun 4,84 och Kyrkslätts kommun 0,48 %.  

 
Delägarna har i delägaravtalet förbundit sig till att finansiera bolaget under 
järnvägsplaneringsskedet i förhållande till sin ägarandel med ca 77,35 
miljoner euro och finansieringen har genomförts genom att årligen tillföra 
kapital till bolaget enligt de planeringskostnader som uppstått. Bolaget har 
fått 50 % CEF-finansiering av Europeiska unionen för järnvägsplaneringen 
och planeringen har framskridit i den fastställda tidtabellen enligt 
kostnadsberäkningen.  

 
I bolagets gällande delägaravtal står skrivet angående den eventuella 
fortsatta finansieringen av byggskedet att som resultat av förhandlingar 
med delägarna, kan bolaget samla in den behövliga finansieringen av 
delägarna och/eller av tredje parter på ett sätt som det beslutas om 
separat. För tydlighetens skull har det dessutom konstaterats att 
delägaravtalsenliga tidigare finansieringsförbindelser eller deras inbördes 
proportionella andelar inte skapar ett antagande om finansiering, 
finansieringsförbindelser, deras proportionella andelar eller andra 
finansieringsvillkor i fråga om senare byggskeden. Fortsatt finansiering 
förutsätter omorganisering av bolagets ägar- och finansieringsstruktur samt 
ett förnyat delägaravtal.  

 
Den proportionella fördelningen i bolagets finansieringsförbindelse 
fastställs på det vid förhandlingarna överenskomna sättet, och kan inte 
direkt härledas från bolagets nuvarande ägarandelar. Finansieringsformen 
har heller inte med tidigare beslut bundits till finansiering med eget kapital 
som villkor, utan delägarna har frihet att komma överens om 
finansieringsarrangemangen på det sätt som är ändamålsenligast för 
delägarna och bolaget.  

 
För tydlighetens skull konstateras att viljeyttringen inte förpliktar delägarna 
att delta i finansieringen och att finansieringen är villkorlig för senare beslut 
av var och en kommuns behöriga beslutsfattande organ. Avsikten är att 
projektbolagets delägare under våren 2024 fortsätter mer detaljerade 
samtal om förbindelserna till finansieringen av de nämnda projekten och 
om var och en delägares andel av finansieringen. 

 
Under Västbanans kommande finansieringsförhandlingar utarbetas för 
beslutsfattande i kommunen en bedömning av verkningarna av projektets 
och finansieringen av det för Kyrkslätts kommuns utveckling och ekonomi.  

 
   



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 1  17/34 

 
 
 
Statsandelsbeslut år 2024 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 6    
41/02.05.01.00/2024  
 
 
Beredare ekonomidirektör Esa Lindell, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
anteckna ministeriernas beslut för kännedom 
 
2 
att ändring inte söks i besluten. 

 
Behandling Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Finansministeriet och undervisnings- och kulturministeriet har fastställt 

statsandelarna för år 2024. Besluten sänds till kommunstyrelsen för 
kännedom för sökande av ändring.   

   
  Statsandelarna för år 2024 är enligt beslutet totalt 35 821 053 euro. I dessa 

siffror ingår hemkommunersättningarna för utbildningstjänsterna.  
 
 I statsandelen ingår den i lagen om finansiering av undervisnings- och 

kulturverksamhet samt i lagen om fritt bildningsarbete avsedda 
finansieringen på -2 617 706 euro.   

   
 Detta avdrag från statsandelen har ökat med 0,9 miljoner euro jämfört med 

år 2023.  
 
 Statsandelen för kommunal basservice (innehåller utjämning av 

statsandelarna på basis av skatteinkomsterna) för år 2024 är 34 488 840 
euro, och innehåller utjämningen av statsandelarna som baserar sig på 
skatteinkomsterna på -957 594 euro.   

   
  Detta avdrag från statsandelen har ökat med 0,3 miljoner euro jämfört med 

år 2023.  
 
 För år 2024 beviljas dessutom 4 500 388 euro i kompensation för 

skatteförluster som beror på ändringar i beskattningsgrunderna.   
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 Inkomsterna och utgifterna för hemkommunsersättningar erläggs 

kommunen i samband med statsandelarna, men de är inte statsandelar.  
Hemkommunersättningsinkomsterna för år 2024 är 1 218 021 euro och 
hemkommunersättningsutgifterna är -1 761 490 euro (netto – 550 469 
euro).   

   
 I finansieringsdelens stasandelspost bokförs enligt beslutet 37 220 738 

euro. I budgeten hade de beräknats vara 1,3 miljoner euro större.  
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Svar på fullmäktigemotion 8/2021: Grundande av ett Walkers-ungdomscafé i Kyrkslätt, Fge 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 7    
328/12.05.02/2021  
 
 
Beredare Ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen på 

fullmäktigemotion 8/2021: Grundande av ett Walkers-ungdomscafé i 
Kyrkslätt och föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige anser att svaret är 
tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att Saara 

Huhmarniemi hade gett följande remitteringsförslag: 
 
 I samband med beredningen utreds noggrannare förutsättningar och 

kostnader för ungdomscaféets verksamhet genom att jämföra med 
kommuner där motsvarande verksamhet redan ordnas. Av Kyrkslätts 
senaste års skolhälsoenkäter framgår att unga mår allt sämre och att 
användningen av rusmedel är vanligt. Det i svaret presenterade regionala 
och lokala ungdomsarbetet räcker inte till för att svara på den nuvarande 
situationen. 

 
 Remitteringsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen, Kati Kaihlaranta, 

Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi, Anna Aintila, Ulf Kjerin, Anneli 
Granström och Carl-Johan Kajanti. 

 
 Saara Huhmarniemis ändringsförslag godkändes enhälligt efter att 

ordföranden hört sig för om det. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Bildnings- och fritidsnämnden 12.12.2023 § 80  
  
Beredare Ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Direktör för småbarnsfostran Anu Vesiluoma    
 
 Bildnings- och fritidsnämnden beslutar ge svaret enligt redogörelsedelen 

på fullmäktigemotion 8/2021: Grundande av ett Walkers-ungdomscafé i 
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Kyrkslätt och föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att 
fullmäktige anser att svaret är tillräckligt och motionen slutbehandlad. 

 
Behandling Ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari deltog i sammanträdet som 

sakkunnig under behandlingen av detta ärende. 
 
Beslut Bildnings- och fritidsnämnden beslutade enligt beslutsförslaget. 
 
För kännedom - 
 
Redogörelse Walkers-verksamheten 
 
 Walkers-verksamheten är en form av ungdomsarbete som utvecklats i 

Stationens Barn rf. Verksamheten grundar sig på tid och närvaro som ges 
av frivilliga vuxna. Walkers-verksamheten genomförs traditionellt i form av 
ett Walkers-café. Caféet fungerar som mötesplats där utbildade frivilliga 
och anställda inom instansen som ansvarar för verksamheten erbjuder 
unga samtalssällskap, cafétjänster utan köptvång och en trygg vuxens 
närvaro. Alla unga är välkomna till caféet som de är och de bemöts 
positivt, jämlikt och på individuell nivå med respekt. Också en berusad ung 
tas emot inom verksamheten.  

 
 Syftet med Walkers-verksamheten är att möjliggöra ett accepterande och 

tryggt möte mellan vuxna och unga och främja de ungas 
självständighetsprocess och uppväxt till ansvarsfulla vuxna. Walkers-
verksamheten handleds professionellt och är avsedd för alla unga under 
18 år. Grundidén är uttrycket ”Ollaan ihmisiksi” (”Var som folk”) som gäller 
alla som är med.  Inom Walkers-verksamheten fungerar man enligt 
principen med låg tröskel, och de vuxna bemöter de unga med god och 
rättvis attityd. Inom Walkers-verksamheten kan unga tillbringa tid med 
kompisar, ensam eller i sällskap av en trygg vuxen. Vid behov erbjuds de 
unga djupare stöd och handledning i sin livssituation. 

 
 Stationens Barn rf fungerar som en riksomfattande bakgrundsorganisation 

för alla Walkers. Walkers-verksamhet kan drivas av 
bakgrundsorganisationer, alltså kommuner, församlingar och föreningar, 
som ingått ett samarbetsavtal med Stationens Barn rf. Vid behov får 
Walkers-bakgrundsorganisationerna stöd av organisationen för att starta 
upp verksamheten. Det här stödet är bland annat utbildningar av ansvariga 
för Walkers-verksamheten och frivilligarbetare samt behövligt Walkers-
material. 

 
 Det kostar inte bakgrundsorganisationen något att gå med i Walkers-

verksamheten, men på orten måste den ha tillräcklig egen finansiering, 
lokaler och andra väsentliga verksamhetsresurser.  

  
 Ungdomsarbetet i Kyrkslätts kommun 
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 Enligt ungdomslagen 1285/2016 ska kommunen med beaktande av lokala 

omständigheter skapa förutsättningar för ungdomsarbete och 
ungdomsverksamhet genom att ordna tjänster och lokaler för unga samt 
genom att stödja de ungas medborgarverksamhet. Med unga avses i 
ungdomslagen under 29-åringar.  

 
 I enlighet med ungdomslagen är målet med ungdomsarbetet bland annat 

att främja de ungas delaktighet och möjligheter att påverka samt förmåga 
och förutsättningar att verka i samhället, stödja de ungas utveckling, 
självständighetsprocess och gemenskapskänsla samt inhämtandet av 
kunskaper och färdigheter i anknytning till detta samt stödja de ungas 
fritidssysselsättningar och verksamhet i det civila samhället.  

 
 Kyrkslätts kommuns serviceenhet ungdoms- och idrottstjänster har 

ordnandet av kommunalt ungdomsarbete i Kyrkslätt på sitt ansvarsområde. 
Ungdomsarbete enligt ungdomslagen görs för närvarande i alla tre 
kommuncentrum: i centrum, Masaby och Veikkola bland annat öppen 
ungdomslokalsverksamhet, webbungdomsarbete, patrullerande 
ungdomsarbete, uppsökande ungdomsarbete, Navigatorns 
servicehandledning för unga, förebyggande rusmedelsarbete och 
skolungdomsarbete bland annat i de högre årskurserna. Dessutom utför 
man i samarbete med partnerna inom ungdomsarbete på spåret 
patrullerande ungdomsarbete där de unga rör sig, såsom på spåret och i 
köpcentrumen. Tillsammans med lokala aktörer ordnas på hela 
kommunens område avgiftsfri hobbyverksamhet enligt Finlandsmodellen 
för hobbyverksamhet med stöd av statsbidrag. Genom bidrag som beviljats 
av bildnings- och fritidsnämnden stöder kommunen också 
ungdomsverksamhet som ordnas av ungdomsföreningar i Kyrkslätt.  
Kommunen har också ett eget verksamt påverkansorgan för unga, 
ungdomsfullmäktige, vars verksamhet handleds av ungdoms- och 
idrottstjänsterna. 

 
 Regionalt ungdomsarbete 
 
 En verksamhetsform inom det regionala ungdomsarbetet är öppen 

ungdomslokalsverksamhet. Målet med ungdomslokalsverksamhet är att 
barn och unga växer upp som ansvariga för sitt eget liv, medborgare som 
tar hand om varandra och omgivningen och har sunda levnadsvanor. 
Dessutom är målet att barn och unga har möjlighet och förmåga att delta 
och påverka egna och samhälleliga ärenden.  

 
 Öppen ungdomslokalsverksamhet i Kyrkslätt är avsedd för tredjeklassare 

upp till 17-åringar. Man kan komma till ungdomslokalen för att tillbringa tid 
med kompisar eller ensam. Verksamheten är helt avgiftsfri, frivillig och 
öppen för alla och verksamheten planeras tillsammans med barn och 
unga. I lokalerna ordnas verksamhet enligt önskemål från barnen och de 
unga, såsom småskaliga temaevenemang, hobbyverksamhet och 
spelkvällar, men ungdomslokalen är framför allt en lokal där barn och unga 
fritt kan tillbringa tid och möta andra och trygga yrkespersoner inom 



 
 Kyrkslätts kommun 

Kommunstyrelsen 
Protokoll 1  22/34 

 
 

ungdomsarbete. I ungdomslokalen kan man också äta egen matsäck eller 
koka te/kaffe. 

 
 I centrum för ungdomslokalsverksamheten står att bemöta barn och unga 

och bygga ett förtroendeförhållande. Ungdomslokalerna i Kyrkslätts 
kommun är trygga och rusmedelsfria platser där man kan tillbringa sin fritid 
och där barn och unga bemöts precis som de är. I ungdomslokalerna 
arbetar yrkespersoner inom ungdomsarbetet som barnen och de unga kan 
prata med och av vilka man kan begära hjälp såväl i små som med 
utmanande situationer. Då man bygger upp förtroendeförhållandet kan 
man stöda den unga med olika sätt inom ungdomsarbetet och tillsammans 
med professionella inom servicenätet för unga mycket långsiktigt. 

 
 Centrums ungdomslokal Fyyri 
 
 Till följd av de av kommunfullmäktige godkända anpassningsåtgärderna för 

Kyrkslätts kommunekonomi åren 2020 och 2021 lade kommunfullmäktige 
ner ungdomslokalerna i Bredberget och Kantvik. I och med besluten 
koncentrerades ungdomstjänsterna på centrumområdet till 
ungdomslokalen som finns i Fyyri. 

 
 Bibliotekshuset Fyyri öppnade för kunder i oktober 2020, då också Fyyris 

ungdomslokal togs i bruk. Fyyris ungdomslokal är öppen sex dagar i 
veckan, från måndag till lördag. Trots olika begränsningar som inverkade 
på olika tjänster på grund av coronapandemin, var besökarantalet i Fyyri 
2021 sammanlagt 7401 barn och unga. År 2022 var besökarantalet 
sammanlagt 17 197 barn och unga. Den öppna 
ungdomslokalsverksamheten i Fyyris ungdomslokal har visat sig vara 
populär i centrumområdet och man har kunnat utöka betjäningstiden under 
våren 2023 så att den motsvarar efterfrågan. Fyyris ungdomslokal är 
öppen vardagar kl. 15.00–20.00/22.00 beroende på veckodag och på 
lördagar kl. 15.00–22.00. Besökarantalet i Fyyris ungdomslokal ökar 
fortfarande och enligt situationen 30.10.2023 är besökarantalet 16 707 
barn och unga. 

 
 Konsekvensbedömning 
 
 I fullmäktigemotionen föreslås att Walkers-ungdomscaféverksamhet 

startas i Kyrkslätt. För att möjliggöra verksamheten ska man sträva efter 
samarbete med församlingarna, aktörer inom tredje sektorn och 
föräldrakommittéer.  

 
 Grundandet av ungdomscaféverksamhet kräver som 

bakgrundsorganisation en aktör som har tillräckliga personalresurser, även 
om verksamheten genomförs tillsammans med olika aktörer och frivilliga. 
Inledandet av ungdomscaféverksamhet som en del av det nuvarande 
servicenätet för kommunens ungdomsarbete skulle i betydande grad öka 
särskilt behovet av personalresurser samt kostnaderna som medförs av 
verksamheten. Dessutom bör man i grundandet och genomförandet av 
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verksamheten beakta en lokal som passar för caféverksamhet och till det 
hörande krav. För närvarande har man ingen kännedom om en sådan lokal 
som skulle lämpa sig direkt som lokal för ett ungdomscafé. Därtill ska man 
beakta andra kostnader som hör till användningen av lokalen: hyra, 
underhåll, städkostnader och material som behövs för verksamheten.  

 
 Med serviceenheten ungdoms- och idrottstjänsters nuvarande resurser är 

det inte möjligt att inleda caféverksamhet, koordinera och genomföra 
verksamheten, fastän man eventuellt skulle få med andra lokala 
samarbetspartner och frivilliga aktörer i ungdomscaféverksamheten. I 
Walkers-verksamheten har frivilliga en betydande roll där det i 
förverkligandet av frivilligarbete är väsentligt att ordna bland annat 
rekrytering, utbildning, inskolning och försäkring av frivilliga. Dessutom bör 
man aktivt stöd de frivilligas arbete och ta hand om att de orkar. 
Genomförandet av frivilligarbete och samarbete med olika instanser kräver 
tydligt och långsiktigt ledarskap, planmässig organisering av verksamheten 
samt personalresurser. 

 
 Bakom Walkers-verksamheten ligger i stor utsträckning samma mål för det 

förebyggande ungdomsarbetet som i det med ungdomslagen förenliga 
ungdomsarbetet som ordnas av kommunen. Barn och unga är oavsett 
verksamhet välkomna till verksamheten som de är och de bemöts positivt, 
jämlikt och på individuell nivå med respekt. Verksamheten är gratis, frivillig 
och öppen för alla. Den med tanke på verksamheten största skillnaden är 
att på ett Walkers-ungdomscafé tar man emot också en berusad ung, då 
kommunens lokaler och verksamhet är helt rusmedelsfria. 

 
 För närvarande driver man ungdomsarbete i alla tre kommuncentrum: 

centrum, Masaby och Veikkola bland annat genom att ordna öppen 
ungdomslokalsverksamhet för tredjeklassare upp till 17-åringar. I den 
öppna ungdomslokalsverksamheten har barn och unga bland annat 
möjlighet att möta trygga vuxna och andra jämnåriga samt dricka kaffe/te. 
Navigatorn erbjuder under 30-åriga unga vuxna stöd, handledning och 
rådgivning särskilt i ärenden som gäller utbildning, arbete och vardag. I 
Kyrkslätt utförs inriktat ungdomsarbete, bland annat genom uppsökande 
ungdomsarbete, Ankarverksamheten, förebyggande rusmedelsarbete, 
skolungdomsarbete i de högre årskurserna och det patrullerande 
ungdomsarbetet. Inom ramen för kommunens ungdomsarbete kan också 
de unga som är i den allra svåraste livssituationen redan bli bemötta. 

 
 Ungdomsarbetet anses och upplevs vara en viktig förebyggande tjänst för 

barn och unga. Ungdomsarbetet bör också i fortsättningen göras allt mer 
känt för barn och unga samt övriga kommuninvånare bland annat genom 
aktiv kommunikation som når målgrupperna. 

 
 Ungdomsarbetet skulle behöva mer personalresurser för att ordna och 

utveckla den nuvarande ungdomsarbetsverksamheten.  
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 Ett aktuellt fenomen som identifierats särskilt under de senaste åren är 

behovet att utveckla och utföra ungdomsarbete direkt efter att skoldagen 
tagit slut för att stöda unga i de lägre årskurserna i en trygg vardag bland 
annat genom att öka närvaron av en trygg vuxen och handledd 
verksamhet. Den här tjänsten har man inte kunnat utföra med de 
nuvarande resurserna, och för att möjliggöra det har man framfört ett 
behov av tilläggsresurser i samband med beredningen av budgeten 2024. 
Kommunfullmäktige godkände 13.11.2023 § 91 budgeten för år 2024, där 
man anvisat anslag för ovan nämnda utveckling och utförande av 
verksamhet i en trygg vardag för barn i de lägre årskurserna. 

  
 I enlighet med redogörelsen ovan ser man det inte som ändamålsenligt att 

starta ett ungdomscafé i det här skedet.   
 
 Ungdoms- och idrottschef Päivi Sorvari närvarar vid sammanträdet som 

sakkunnig under behandlingen av detta ärende. 
 
 
Kommunfullmäktige 08.03.2021 § 17  
  

De Grönas fullmäktigegrupp lämnade följande motion vid 
kommunfullmäktiges sammanträde: 
 
Coronapandemin som blivit långvarig påverkar de ungas ork och mentala 
hälsa. Distansundervisningen och begränsningen av sociala kontakter och 
hobbyverksamhet påverkar de ungas möjligheter att klara sig. Just nu är 
det viktigt att söka olika medel för att stöda de unga i Kyrkslätt. 
 
Walkers är förebyggande verksamhet, ett slags verktyg mittemellan 
ungdomsarbete och barnskydd. Många unga känner igen principerna för 
ett Walkers-ungdomscafé. Dessa principer skiljer Walkers åt från övrig 
ungdomsverksamhet. Walkers-verksamhetsmodellen gör det möjligt att 
också de unga i den allra svåraste livssituationen kan bli mötta på 
ungdomscaféet och vara välkomna till en trygg plats. 
 
Stationens Barn rf genomför sedan 1994 Walkers-verksamhet i olika delar 
av Finland. Just nu verkar Walkers på åtta olika orter, av vilka den 
närmaste är Sjundeå. Ofta är det kommunen eller staden i samarbete med 
församlingen som står bakom Walkers-verksamheten. I Walkers-
verksamheten spelar också de frivilliga en betydande roll, men 
verksamheten ordnas alltid av en tillräckligt stor organisation. 
Verksamheten är politiskt och religiöst obundet. 
 
I Kyrkslätt utför man redan nu värdefullt uppsökande ungdomsarbete. 
Också den nya ungdomslokalen i Fyyri är säkert en angenäm plats för 
många unga när den någon gång åter kan öppnas. I denna förändrade 
världssituation är dessa åtgärder dock inte tillräckliga. 
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Vi undertecknade fullmäktigeledamöter föreslår att Walkers-
ungdomscaféverksamheten startas i Kyrkslätt. 
För att möjliggöra verksamheten ska man sträva efter samarbete med 
församlingarna, aktörer inom tredje sektorn och föräldrakommittéer. 
 
Motionen undertecknades av följande ledamöter: Saara Huhmarniemi, 
Markus Myllyniemi, Emmi Wehka-aho, Reetta Hyvärinen, Anna Kylmänen, 
Sanni Jäppinen, Krista Petäjäjärvi, Johanna Fleming, Marjut Frantsi-
Lankia, Irja Bergholm, Linda Basilier och Maarit Orko. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige sänder motionen till kommunstyrelsen för beredning.   
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 

Valtuustoaloite_ Walkers-nuorisokahvilan perustaminen -sv 
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Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i byggnads- och miljönämnden och val av 
ny ersättare (A.L.), (fge) 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 8    
717/00.00.01/2021  
 
 
Beredare sakkunnig inom förvaltning Gunnel Ekström   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige 

beslutar 
 
1 
bevilja Ari Liuhta avsked från uppdraget som ersättare i byggnads- och 
miljönämnden 
 
2 
välja en ny ersättare till byggnads- och miljönämnden i stället för Ari Liuhta 
till mandatperiodens slut 2025. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Ari Liuhta har begärat om avsked från uppdraget som ersättare i 

byggnads- och miljönämnden på grund av flytt från orten. 
 

Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 

 
Byggnads- och miljönämndens sammansättning 2021–2025: 
 
Medlem/ersättare 
Saara Huhmarniemi, Gröna  /  Ronja Karkinen, Gröna 
Kim Männikkö, SFP  /  Pia Furu, SFP 
Pertti Panula, Pro Kyrkslätt/ Ari Liuhta, Pro Kyrkslätt 
Henry Scheinin, Gröna  /  Tarja Ketola, Gröna 
Leena Virkki, Saml  /  Sami Sailo, Saml   
Tommi Saranpää, Saml /  Eetu Lindgren, Saml   
Mikko Elfving, Kirnu / Suvi Rauhala, Sannf 
Edla Niemi, VF  / Ralf Björklund, VF 
Kerstin Grönqvist, SFP /  Johnny Sved, SFP 
 
Saara Huhmarniemi (Gröna) valdes till ordförande och Kim Männikkö 
(SFP) till vice ordförande för byggnads- och miljönämnden för perioden 
2021–2025.   

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Beviljande av avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för lokaltjänster och val av ny 
ersättare (A.L.), (fge) 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 9    
716/00.00.01/2021  
 
 
Beredare Sakkunnig inom förvaltning Gunnel Ekström   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fullmäktige 

 
1 
beviljar Ari Liuhta avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för 
lokaltjänster och 
 
2 
väljer en ny ersättare till nämnden för lokaltjänster i stället för Ari Liuhta till 
utgången av mandatperioden. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Ari Liuhta har begärt avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för 

lokaltjänster på grund av flytt från orten.  
 

Enligt 10 kap. 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från 
förtroendeuppdraget. Det organ som utsett den förtroendevalda i fråga 
beslutar om beviljande av avsked. 

 
Nämnden för lokaltjänsters sammansättning 2021–2025 är  
följande: 
 
Noora Piili, Pro Kyrkslätt /  Jan Nordström, Pro Kyrkslätt 
Jani Ekman, Saml.  /  Jukka Malila, Saml.   
Pekka Oksanen, SDP  /  Tuovi Ronkainen, SDP 
Marko Kari, Saml.  /  Carita Vilén, Saml.   
Elina Utriainen, Pro Kyrkslätt /  Ari Liuhta, Pro Kyrkslätt 
Elina Kärkimaa, Gröna  /  Lauri Lavanti, Gröna 
Miisa Jeremejew, Gröna  /  Sea Eklund, Gröna 
Martin Honkanen, Frihetsalliansen /  Ritva Närhi, Frihetsalliansen 
Johanna Järvinen, Sannf. /  Jani Kähkönen, Sannf. 
Hans Hedberg, SFP  /  Ann-Britt Romar, SFP 
Matilda Björkqvist, SFP  /  Kent Jensen von Schulmann, SFP 
 

 Noora Piili (Pro Kyrkslätt) valdes till ordförande och Jani Ekman (Saml.) till 
vice ordförande för nämnden för lokaltjänster för perioden 2021–2025.   
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Kommundirektörens presentation av aktuella ärenden 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 10    
47/00.01.02/2024  
 
 
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar anteckna kommundirektörens 

aktualitetsöversikt för kännedom.  
 
Behandling Kommunfullmäktiges ordförande Tony Björk lämnade sammanträdet i 

början av denna paragraf kl. 17.52. 
 
 Situationsöversikten av Kylmälä vattenandelslag togs till behandling efter 

paragraf 5, kl. 17.52. 
 
 Ordförande för direktionen för affärsverket Kyrkslätts vatten Urho Blom var 

närvarande via Teams under behandlingen av detta ärende, kl. 17.52-
18.34. Ekonomidirektör Esa Lindell presenterade ärendet vid 
sammanträdet. Också direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa 
Kauppinen var närvarande och lämnade sammanträdet efter behandlingen 
av ärendet kl. 18.34. 

 
 
 Behandlingen av denna paragraf fortsatte kl. 19.34. 
 
 Kommundirektör Virpi Sailas presenterade utkastet till kommunstrategi. 
 
 Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade beredningssituationen 

gällande förvaltningsstadgan. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade anteckna kommundirektörens 

aktualitetsöversikt för kännedom. 
 
Redogörelse Kommunstyrelsen presenterar aktuella ärenden under beredning: 
 

- Presentation av utkastet till kommunstrategi 
 

- Beredningssituationen gällande förvaltningsstadgan 
 

- Situationsöversikt av Kylmälä vattenandelslag 
 
Kyrkslätts kommun har i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 
beviljat borgen för andelslagets lån och gett andelslaget 320 000 euro i 
bidrag. Enligt kommunstyrelsens beslut har bidraget betalats i helhet 
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för att säkerställa andelslagets likviditet. Kyrkslätts Vatten har ingått ett 
avtal med andelslaget om försäljning av hushållsvatten och mottagning 
av avloppsvatten.   
 
Kommunen har tillsammans med en utomstående konsult inlett 
utredande av Kylmälä vattenandelslags situation och alternativ. 
Avsikten är att utredningen färdigställs före utgången av februari. Enligt 
uppgifter av andelslaget har andelslaget i början av året utmaningar 
med att betala betalningar som förfaller. Kommunen går igenom 
situationen med andelslaget.   
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Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 92 § i kommunallagen 
 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 11  
    

 
Föredragande Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 

 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar besluten ovan som föreslagits att med stöd 

av 92 § i kommunallagen tas till behandling för kännedom och beslutar att 
Kommunstyrelsen inte tar ärendena till behandling. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 

 
Organens protokoll 
 
Nämnden för lokaltjänster 8.1.2024 
Livskraftssektionen 9.1.2024 
 
 
Tjänsteinnehavarbeslut 
 
Förteckningen över tjänsteinnehavarbeslut för övervakning ingår som 
bilaga. Tjänsteinnehavarbesluten med bilagor finns i sin helhet att läsa i 
sammanträdessystemet: (tiedostot / kunnanhallitus / viranhaltijapäätökset). 
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Övriga ärenden 
 
Kommunstyrelsen 22.01.2024 § 12  
    

 
Inga övriga ärenden att ta till behandling. 
 
Ordföranden avslutade sammanträdet kl. 19.35. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 1, § 2, § 4, § 5, § 6, § 
7, § 8, § 9, § 10, § 11, § 12 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 3 

 

Anvisning för rättelseyrkande 

  

Rättelseyrkande till kommunstyrelsen 

Den som är missnöjd med detta beslut kan göra en skriftlig begäran om omprövning. Ändring i 
beslutet får inte sökas genom besvär hos domstolen. Ett rättelseyrkande får framställas av den 
som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) 
samt av kommunmedlemmarna. 

 Myndighet till vilken rättelseyrkande ska framställas 

Rättelseyrkandet framställs till kommunstyrelsen i Kyrkslätt. 

 Tidsfrist för rättelseyrkande 

Rättelseyrkandet ska framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 

 Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet, om inte annat visas, inom sju dagar efter att brevet avsändes. 
Vid användandet av normal elektronisk delgivning med partens samtycke, anser man att parten fått 
information om beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, ifall inte annan visas. 

När det används bevislig delgivning anses en part ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för yrkande 
på rättelse beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får 
rättelseyrkande framställas första vardagen därefter. 

 Rättelseyrkandets innehåll 

Rättelseyrkandet ska framställas skriftligt. Också en elektronisk handling uppfyller kraven på 
skriftlig form. 

I rättelseyrkandet som ska riktas till kommunstyrelsen ska anges 

 - det beslut i vilket rättelse söks 

- till vilka delar rättelse söks i beslutet och hurdan rättelse som yrkas 

- de grunder på vilka rättelse yrkas 
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- ändringssökandens namn, hemkommun, postadress och telefonnummer 

- ifall beslutet om rättelseyrkande kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

- om ändringssökandens talan förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om 
någon annan person har uppgjort rättelseyrkandet, ska i rättelseyrkandet uppges 
kontaktuppgifterna till denna person. 

  

Inlämning av rättelseyrkandet 

Rättelseyrkandet ska lämnas till adressen nedan under tjänstetid, innan tiden för yrkande på 
rättelse går ut. 

Omprövningsbegäran ska postas i så god tid att den hinner fram till kommunens registratur, på den 
sista dagen för tiden för begäran om omprövning, innan registraturens tjänstetid slutar. 
Rättelseyrkandet kan före utgången av tiden för yrkande på rättelse lämnas också som telefax eller 
per e-post på avsändarens eget ansvar. 

 Kontaktuppgifter: 

Kyrkslätts kommun 
Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 
Besöksadress: Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 
  
Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

 tfn växel 09-29671, fax (09) 8786 053 

e-post: kirjaamo@kirkkonummi.fi 

 Avgift för behandling av rättelseyrkandet 

Ingen avgift tas ut för behandling av rättelseyrkandet. 


